
 

 

Schriftelijke vragen (art. 41 RvO) fractie GroenLinks, gemeenteraad Hilversum 
 
Datum: 2 februari 2022 
 
Onderwerp: Bestrijding overlast kauwen 
 
Geacht College,  
 
In de Gooi en Eemlander van 14 januari 2022 lazen wij dat de gemeente Hilversum ontheffing bij 
de provincie heeft aangevraagd voor het vangen van kauwen. De achterliggende reden hiervoor 
zou zijn “het belang van de volksgezondheid en openbare veiligheid”. “Ze slapen in de bomen op 
de Groest en poepen daar ook”. “De ontlasting wordt door passanten onder de schoenen 
meegenomen naar diverse winkels”.  
 
Inmiddels hebben 5 organisaties bezwaar gemaakt tegen de verleende ontheffing. Ze wijten de 
overlast aan de gebrekkige afvalinzameling. 
 
GroenLinks heeft de volgende vragen: 

1. Gaat u gebruik maken van de ontheffing voordat de bezwaren zijn afgehandeld? Zo ja, 
wat is de urgentie? 

2. Klopt het dat u de kauwtjes na het vangen dood? 
3. Hoe voorkomt u dat erna het doden van de kauwtjes er zich gewoon weer nieuwe 

exemplaren uit de omgeving vertonen? Wat is het beoogde einddoel in deze?  
4. Waarom kiest u in plaats van het doden niet voor het elders (op grote afstand) vrijlaten in 

de vrije natuur? 
5. Op welke wijze geschiedt het doden en hoe kunt u dat moreel verantwoorden? 
6. Op welke wijze is poepen en slapen in de bomen (natuurlijk gedrag van vrijwel alle 

vogels) volgens u een verstoring van de openbare orde? 
7. Op welke wijze is het gedrag en de ontlasting van kauwtjes schadelijker of ongezonder 

dan van andere vogels en/of dieren? 
8. Op welke wijze heeft u de aanvraag onderbouwd? Heeft u bijvoorbeeld voorafgaand aan 

de ontheffingsaanvraag kwantitatief onderzoek verricht naar de omvang van 
kauwenpopulatie? Hoe groot is de kauwenpopulatie ten opzichte van andere soorten? 
Door welk deskundigbureau heeft u zich in deze laten adviseren? Hoe verhoudt de 
problematiek op de Groest zich tot andere Hilversumse straten? E.d. 

9. Is de aanvraag voor deze ontheffing in het college besproken of is dit ambtelijk 
afgehandeld? Indien ambtelijk afgehandeld binnen welk mandaat viel de 
ontheffingsaanvraag dan? 

10. Bent u het met ons eens dat de echte oorzaak van de overlast een gebrekkige 
afvalinzameling is? 

11. Bent u het met ons eens dat verbetering van de afvalinzameling veel effectiever is om de 
volksgezondheid te dienen? 

12. Gaat u met de horeca in overleg over hoe zij kunnen zorgen voor minder (eetbaar) afval 
op straat? 

13. Hoe verhoudt het vangen en afschieten van kauwtjes zich tot het Hilversumse beleid om 
de biodiversiteit te vergroten? 

14. Bent u bereid de ontheffingsaanvraag in te trekken? 
 
Een aantal organisaties heeft de gemeente verzocht om in gesprek te gaan. 
 

15. Bent u bereid om op het verzoek voor een gesprek in te gaan? 
16. Waarom heeft dat overleg niet vooraf plaatsgevonden? 

 
Wij vernemen graag uw antwoord, in afwachting daarvan, vriendelijke groet, 
 
Frank Kool 
GroenLinks Hilversum 


